

Bestyrelsesmødereferat		Dato	24.11.2025
Sag	Stouby og Omegns Lokalråd	Mødedato	24.11.2025
Projekt	Bestyrelsesmøde	Referent	Helene

Deltagere			
Foreningsrepræsentant	Repræsenteret af	e-mail	Telefon
Anja Beck Nielsen	Suppleant – på valg hvert år	anja@aaplust.dk	60 61 67 80
Helene Fruelund, sekretær	Lokalråd –på valg i lige år	helenefruelund@gmail.com	21 82 96 22
Kristian Bandholm	Lokalråd –på valg i lige år	kbandholm@outlook.com	22 32 24 42
Linda Jill Peitersen, næstformand	Lokalråd –på valg i ulige år	lindapeitersen@gmail.com	51 61 11 21
Liselotte Dybkjær	Suppleant – på valg hvert år	liselotte.dybkjaer@gmail.com	22 62 02 17
Marianne Boas Jacobsen	Stouby Skole	maboja56@hotmail.com	29 78 08 62
Mogens Dam	Lokalarkivet	mogens@blume-dam.dk	51 90 73 51
Ole Lyse, formand	Lokalråd –på valg i lige år	ole.lyse@outlook.dk	20 61 55 00
Rasmus Hedelund, kasserer	Lokalråd –på valg i ulige år	r_hedelund@hotmail.dk	30 22 73 87
Fraværende			
Lis Høgh	Hornum	ishornum@gmail.com	30 57 99 12
Bemærk: Den nye tekst i referaterne står i kursiv.			
01	Lokalrådets formål		
	Lokalrådets formål er iht. Vedtægterne: 1. at varetage lokalsamfundets interesser, 2. at fremme dets udvikling og søge 3. at få medindflydelse i anliggender, som vedrører lokalområdet. Lokalrådet skal være et koordinerende, formidlende og igangsættende led i lokalsamfundet, og det er rådets opgave at være opmærksom på, hvilke planer, initiativer og behov, der opstår i lokalsamfundet, og informere /beboerne i lokalområdet herom f.eks. gennem Stouby Bladet og hjemmesiden www.stouby.nu Rådet fungerer som kontakttled mellem lokalsamfundet, kommunen og andre.		

28. oktober 2025: Mette Ullersted deltager i første del af mødet for at drøfte muligheder for en venskabsby ved Comosøen. Kommunen hedder Perledo – byen hedder Gisazio.
Desuden drøftelse af mulighed for landsbykøkken/fællesspisning.

05	Faste arrangementer	Ansvarlig:
	Julefrokost 2025: tirsdag den 2. december kl. 18. Helene hører med Skov. Vi inviterer Jane Leth, Lene Stilling, Viggo Kjær Poulsen. Helene hører med dem. Viggo kommer – nok omkring kl. 19. Afbud fra Lene og Jane. Kjormesgilde – en tradition, der har varet siden 1967: Afholdes 2. februar 2026 kl. 13. Oldemanden m.fl. er i gang med at planlægge næste Kjormesgilde.	

	Halfesten 2026 – halfest nr. 36 <i>Der er planer for halfesten 2026 om underholdning, musik og tema. Tom Christensen, Rasmus Lage, Søren Høgh og Matilde Friis. 24/11: Der er allerede over 300 tilmeldte.</i> Generalforsamling senest 1. maj: Afholdes 30. april 2025. Linda og Rasmus er på valg – de genopstiller. Ole spørger Poul Skytt om han vil være ordstyrer: Poul har sagt ja. Vi serverer tapas og portvin til 20 personer. Konfirmation: Søndag den 4. maj 2025. Rasmus, Linda og Kristian sætter flag op og sørger for roser. Sommerfest 2025 11.-14. juni: Afholdes i uge 24. Gik fint, der var godt med mennesker, fint vejr og god stemning. <i>Der var ca. 100.000 i overskud. Lokalrådet får 2/16 af overskuddet.</i> Opgaver for lokalrådet: Torsdag: Salg af grillpølser ved pausen i banko: Lis, Kristian. Fredag: Kristian og Rasmus sætter flag op. Lørdag: Sætte morgenmad frem: Anja, Liselotte, Lis, Kristian, Helene, Ole. Mødes kl. 8. (kommer Helene Ravn?). Til 2025 skal vi huske, at lokalrådet også skal stå i baren indtil middag om lørdagen. Er der en "drejebog" til sommerfesten? Juletræ 2025: Træet er taget ned. Ole har fundet nye pærer (i Sverige) og har bestilt juletræ. Det er sidste år vi kan købe fra Naturstyrelsen, så vi må finde på noget andet til næste år. <i>Stouby Børns Venner "låner" juletræet til juletræsfest i hallen og så bliver det sat op udenfor bagefter.</i>	Linda, Rasmus og Kristian
--	--	---------------------------------

07	Økonomi – orientering fra kassereren	Ansvarlig:
	MobilePaynummer: box51253 <i>Rasmus gennemgik økonomien – vi har fået penge ind fra de fonde og puljer, som vi har søgt.</i>	

08	Stoubybladet og www.stouby.nu	Ansvarlig:
	Stoubybladet: Næste deadline for indlæg i Stoubybladet er onsdag den 21. januar 2026. Fremover tager vi en halv eller hel side med i første blad hvert år med en opfordring til at indbetale kontingent til Lokalrådet. Indlæg til bladet og hjemmesiden sendes til stoubynu@gmail.com Helene og Jane sender filerne til Anja, som sætter bladet op og sender til tryk. Deadline for august-nummeret skal flyttes til en uge førend det plejer – ca. 10 dage før 1. august. Anja og Helene taler sammen om dette. Vi laver julekonkurrence for børn i decemberudgaven af bladet. Helene spørger omdelerne, om alle lægger de overskydende blade hos købmanden. Købmanden manglede nemlig blade i februar. Anja mangler licens til det program, som hun bruger til at lave bladet. Det koster ca. 250 kroner om måneden. Det bevilger vi. Anja har fået godkendt, at vi kan få licensen til halv pris, fordi vi er en forening.	Helene, Rasmus og Anja Helene Anja og Helene

	Vi skal have fundet en ny annonce-ansvarlig i stedet for Rasmus.	
--	--	--

09	Siden sidst	Ansvarlig:
----	-------------	------------

11.17	Hjemmesiden: Helene og Anja har sendt skærmpoint landdistriktskoordinatoren i januar 2024 (skal gøres hvert år i januar). Pengene for 2024 er kommet ind på lokalrådets konto. <i>Helene sørger for at sende skærmpoint i januar 2026.</i>	Helene og Anja
11.18	Købmanden Købmanden har haft en omsætningsfremgang på ca. 40 % i forbindelse med Coronakrisen. Der handles lokalt. Linda og Ole går videre med sagen. De store kæder ønsker ikke at etablere sig i Stouby, fordi de mener, at kundegrundlaget er for småt. Ole og Linda har haft møde med Købmanden og Dagrofa. Købmanden vil ikke spænde ben for en ny butik ved Vejlevej. De vil i så fald lave lejeboliger på den nuværende grund. Vi har nedsat en arbejdsgruppe. Der er møde i morgen den 9. marts 2021. Yding fortsætter indtil udgangen af 2021, fordi opsigelsen hos Dagrofa er 9 måneder. Ole ansøger værdipulje hos NRGi om midler til udskiftning af forældede fryser mm. Der er møde i arbejdsgruppen den 27. april. Håber på at der kommer 312.500,- hjem. Endnu et sted at søge - grøn omstilling? - kan søge flere midler til fryser. Der kommer et borgermøde midt i juni Hvis kontrakten falder på plads, ansættes en person (forhåbentlig kommende købmand) den 1/6, meningen er, at personen overtager 1/9. Der oprettes en forening, som arbejder videre med samarbejdet mellem forening og købmand. Linda berettede om borgermødet i går, der blev afholdt for at drøfte fremtidig sikring af købmand, også efter 2024. Der er stiftende generalforsamling i Købmandens venner i Stouby den 30. september 2021. Der har været konstituerende generalforsamling. Just blev formand, Johs kasserer, Erling sekretær, Linda næstformand. Helene laver tekst til A-skilt med information om hvordan man køber "købmands-dele". Skiltet skal stå i købmanden sammen med blanketter til indmeldelse. Vi kan evt. oprette en underside på stouby.nu med Købmandens Venner, så alle kan tilgå informationen og vi kan linke fra Facebook til siden. Der er næste møde den 9. december, hvor Chris bl.a. vil fremlægge regnskab. Dagrofa vil desuden komme med oplæg til forskellige fremtidsscenarier. Der er generalforsamling i april, hvor der bliver fremlagt nogle forslag til, hvad købmandsgruppen vil arbejde videre med. Generalforsamling i "Foreningen Vores Købmand Stouby" bliver afholdt torsdag den 28. april kl. 19.00. Linda berettede om konstituering i foreningen. Foreningen arbejder for at få købmanden ud til Vejlevej i forbindelse med tanken. Der er næste møde i foreningen i uge 26. Der er møde i september 2022, hvorefter Linda orienterer. Der arbejdes på at købe husene ved tanken. Der skal laves lokalplan. Satser på at komme i gang til oktober 2024. Generalforsamling bliver afholdt til marts. Køle-fryse-elementer skal udskiftes. Vi har modtaget 312.00 kr. fra NRGi til udskiftning, vil skal selv levere samme beløb. Næste møde 11. oktober 2022. På mødet den 11. oktober 2022: Der er ikke så meget lys inde i butikken, og kølerne er blevet skiftet. Foreningen drøftede, hvordan man skal informere om, hvad der sker omkring købmanden. Næste møde i købmandsgruppen er omkring 1. december. Linda orienterede. Gruppen har fået en hjemmeside: https://www.voreskoebmand.dk/ Der var generalforsamling i gruppen den 27. april 2023 og det gik rigtig godt. Linda: Der er ved at blive udarbejdet lokalplan. Den er pt. i høring hos naboer. Næste møde i bestyrelsen i august. Linda: Der er foreløbig ikke noget nyt, men der er møde i gruppen den 24. august 2023, hvor blandt andet lokalplanen skal drøftes.	

	Linda: Hedensted Kommune er i gang med lokalplanen. Der er møde i gruppen torsdag den 21. september. Linda skriver (28. januar 2024): Vedr. Pkt. 11.18 om købmanden, kan jeg oplyse, at der var møde i Hedensted kommune mandag d. 22. januar 2024 vedr. lokalplan for købmanden. Når jeg modtager referatet fra mødet, sender jeg det til jer. Der var i kommunens forslag kun indkørsel fra Vejlevej og ingen udkørsel til Vejlevej, men udkørsel til Ællingegade. Det går ikke og det bliver forhåbentligt lavet om. Derudover talte vi om, hvor stor butikken skal være og antal p-pladser blev drøftet. 6. februar 2024: Linda orienterede om seneste møde i købmandsgruppen, hvor man er i gang med udarbejdelse af lokalplan. 2024: Møde i uge 15 - Der er sendt referat fra forrige møde i dette udvalg, ud til alle naboer. Uvist hvornår der sendes opkrævning af kontingent ud til Købmandens venner. Der har været afstemning om placering af købmanden og området ved tankstationen fik flest stemmer. Bestyrelsen har konstitueret sig. Bestyrelsen består af Just, Linda, Marianne Pedersen, Jens Lund, Jacob (præstens mand), Jimmi Brøndum og Erling Juul. Bestyrelsen arbejder med lokalplan og har samarbejde med kommunen om trafikplan. Linda: Der er møde den 28. august 2024 i Købmandens venner i Stouby. Der kommer en anbefaling fra arbejdsgruppen, når der er et forslag til løsning. Der var møde i uge 13 – 2025 og snart møde med Dagrofa for at høre, hvor mange penge vi kan låne. Der kommer snart en opdatering på hjemmesiden om nyhederne: Vores købmand – for at bevare købmanden i Stouby Der er møde 3. april 2025 med en konstruktør, der vil hjælpe med at lave udbudsmateriale. Der er ekskursion 11. juni for bestyrelsen, hvor de skal se på, hvordan andre købmænd har bygget. Vi skal også i gang med at lave lokalplan. Arbejdsgruppen er optimistiske. September 2025: Viggo Kjær Poulsen orienterede via telefon: Vinter/efterår 2026 burde den nye butik være klar. Bygeområdet vest for Bjerregårdsmarken – lokalplanen er ved at blive udarbejdet. Det går fint med de socio-emotionelle elever på Stouby Skole. Forslag om alternativt vælgermøde, hvor de tre lokale kandidater inviteres. Den unge del af halvestbestyrelsen vil gerne være med til at arrangere dette. Nordea-fonden kan måske hjælpe os med et tilskud – man kan søge op til 200.000, - Der er sat 500.000, - af til forundersøgelse 2028 af cykelsti mellem Stouby og Bråskov.	
--	--	--

13		
	Borgerbudget: Ole har været til møde om borgerbudgettering. Nu kan man gå sammen i f.eks. to lokalråd og få 75.000, - x 2. Måske skulle vi høre med Daugaard om vi skulle prøve at lave en sti mellem Stouby og Daugaard. Ole har talt med en repræsentant fra Daugaard om at lave noget fælles, men har ikke rigtig hørt noget. Ole har derfor talt med EU-kontoret i dag – den 24. januar 2024 – og nu ser det ud som om, der kunne gennemføres en sti helt fra Juelsminde til Vejle. Kristian og Ole har været til møde om borgerbudgettering. Daugaard Lokalråd var imponerede over arbejdet i Stouby og Omegns Lokalråd og har inviteret os til en inspirationsaften, hvor vi fortæller om, hvordan vi arbejder. Der er borgerbudgettmøde 3. september 2024. Stouby har i denne sammenhæng samarbejde med Daugaard (landsbyerne skal gå sammen to og to). Vi arbejder videre med Daugård Lokalråd om et projekt vedr. en passage over Rohden Å. Der er møde 11. november kl. 19 på Ulbækgaard, hvor vi skal have planlagt processen. 4. februar 2025 er der opfølgende møde hos Belle Kunst. Lokalrådet forsøger at finde nogle deltagere til onlinemøde den 13. januar 2025. Vi laver opslag på Facebook og til "Vidensskabet". Helene og Anja sørger for dette. Der er nedsat en stiggruppe, som arbejder med sti mellem Stouby og Daugaard. Vi får informationsmateriale, når der er mere konkrete oplysninger. Stigruppen er i gang med at etablere en sti på ca. 30 km. omkring Belle og Rohden Å.	

Der er arrangement med SØD (Stouby-Ørum-Daugaard)-koret den 3. december i Multihuset.

Naturstyrelsens planer med Grund og Bankehave Skov

Vi laver et skriv, der skal sættes i Sten Appelons "Vidensskab" med opfordring til, at man kan møde op ved næste møde i lokalrådet (februar 2024) for at være med til at lave et høringssvar:

Lokalrådet har erfaret, at Naturstyrelsen har et ønske om at indhegne Grund Skov 150 hektar og Bankehave Skov 70 hektar med henblik på afgræsning. Skovene er i dag udlagt som urørt skov. Lokalrådet mener, at det bør vi i Stouby selvfølgelig protestere imod, idet det giver store problemer for borgere/turister, der ønsker at gå tur i skoven, orienteringsløbere, ryttere, cyklister og lokale jægere m.fl. Der er frist til den 1. marts til at gøre indsigelse mod projektet. Lokalrådet vil på vegne af Stoubys borgere og foreninger skrive en fyldig indsigelse, men det er vigtigt, at så mange som muligt ytrer sig. Ole orienterer også om dette til Kjørnesgildet den 2. februar. Vi opfordrer til at lave indsigelser som privatpersoner, ryttere, mountainbikere, vandrere, løbere. Vi laver desuden en samlet indsigelse fra Lokalrådet. Der er kommet 11 protester og en fortaler for planerne i skovene.

Kommunen går (efter påvirkning fra lokale Stouby-borgere) imod indhegning af skovene.

Den 9. april 2025 er der møde i Stouby med foreningen "Bevar de danske skove". Se nærmere i Stoubybladets april-udgave.

Gennemgang af henvendelse fra beboere fra Sanatorievej om Naturstyrelsens planer. Ole har skrevet til hovedkontoret ved Naturstyrelsen og vi har bl.a. fået medhold i det uhensigtsmæssige i processen.

Kystsikring: Ole, Carsten Sivert (Fyrpasserlauget) og Mogens har inspiceret dele af kysten ved fjorden ved Træskohage Fyr med henblik på sikring af arealet omkring fyret.

Møder med kommunen om transportmuligheder: Helene har deltaget i mødet. Kristian deltager i et lignende møde den 23. maj 2024. Vi forsøger at hoppe med ideen om at landsbyen låner en cykel. Vi vil gerne forsøge med en "kør med-bænk" mod Horsens og evt. Vejle/Hedensted. Vi skal have fundet et sted, hvor man så kan holde ind for at tage folk med. Kristian orienterede om mødet med kommunen ang. mobilitet.

Kristian spørger transportgruppen ved Hedensted Kommune, om de kan komme med nogle priseksempler for transport til nogle af de mest brugte destinationer i området. Vi afventer foreløbig.

Kristian har set på, om der er puljer vi kan søge til et samlingspunkt/trafikpunkt. Kristian taler med kommunen om, hvorvidt vi kan få to "kør-med-bænke" og om der er landsbyer, der har erfaringer med, hvordan det er kommet til at fungere.

Kristian arbejder videre med sagen. Der er et par andre landsbyer, der har fået kør-med-bænke og vi vil gerne høre om deres erfaringer, inden vi søger om at få et par bænke selv.

Legeplads til de helt små børn: Der mangler en central legeplads i Stouby til de helt små børn. Vi holder øje med, om der kommer en pulje til dette på et tidspunkt. Enighed om, at der mangler en legeplads/samlingssted for børn og unge mennesker.

Fælles projekter v/Real Dania: Ole foreslår, at vi søger om at få et "landsby-udehus/pavillon". Hvor denne skulle placeres, må vi tage stilling til senere. Ansøgningsfrist 1.10.25. Ole har søgt, men vi kom ikke igennem ved første forsøg. Der kommer en runde mere. Skovly vil meget gerne have et af disse "udehuse/madpakke-huse". Her vil der også være adgang for andre end dem, der er tilknyttet Skovly.

Dronefilm. Mogens er i kontakt med en lokal frivillig, der har dronefilmoptagelser som sin fritidsinteresse. Han er i gang med at optage film, der skal klippes sammen til en "tilflytter-

	dronefilm". Mogens har aftalt med Ronny Poulsen, at de mødes i februar og laver "speak" til filmen. Stoubyrevy 2026 27. marts 2025 er der opstartsmøde v/Sten Appelon for evt. kommende revy. Revyen foregår 24. april 2026. Lokalrådet giver et tilskud til revyen. Lokalarkivet er ved at arrangere tur den 17. september 2025 med Salatfadet for at besøge de tidligere forskoler i området. Ole har fået 15.000, - fra "Samlingskraft" til forplejning til denne tur. Lokalarkivets hjemmeside er nedlagt. Den første tur til forskolerne var fuldt booket, og der er allerede venteliste for 1- 2 ture mere til foråret. Vores hjemmeside: Ole har fået henvendelse fra Emma, på Fakkegravvej, som er webdesigner. Hun vil gerne hjælpe med vores hjemmeside. Anja har talt med Emma. Det fælles landdistriktsråd efterlyser emner til kåring af Årets landsby. Vi indstiller Stouby. Ole har skrevet begrundelsen. Vi er desværre heller ikke blevet kåret i år. Ole har bedt Det fælles landdistriktsråd om et overblik over, hvordan proceduren for udvælgelse er. Kommuneplanen er i høring frem til den 1. september 2025. Vi har orienteret relevante foreninger og personer i Stouby, Hornum, Hyrup og Gammelby. Vi har fået 12.500 fra Nordea-fonden til at afholde vælgermøde onsdag den 12. november kl. 19. Vi inviterer de tre lokale kandidater. Poul Skytt er ordstyrer. <i>Drøftelse af problemer med, at folk parkerer på fortovene. Vi taler med kommunen om dette.</i> <i>Skolen har 70-års jubilæum i 2026 og påtænker at markere dette samtidig med, at Stouby GIF markerer deres jubilæum.</i>	
14	Næste møde: mandag den 12. januar kl. 19. Desuden julefrokost tirsdag den 2. december 2025. Helene sørger for mødelokaler, forplejning og påmindelser vedr. møder. <i>Helene sender reminder ud om julefrokost for at høre, om alle kommer.</i>	Ansvarlig: Helene Helene